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سرپرست دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز گفت: ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز بر اساس ۵ اولویت راهبردی برای تحقق شعار 

سال تلاش می کند.
»رضا موسی زاده« با اشاره به وجود ۲۹ دستگاه زیرمجموعه ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، گفت: زمانی سیاست های ستاد به درستی پیش می رود که برنامه های 

طراحی شده توسط دستگاه های ۲۹گانه عضو به درستی اجرا شوند.
وی با بیان اینکه ماده ۳ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز وظایف ســتاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز را مشــخص کرده است، افزود: سیاست گذاری، برنامه ریزی، 
نظارت و هماهنگی جزء وظایف ستاد تعریف می شود و در زمینه پیشگیری از 
قاچاق کالا باید متناسب با برنامه های ســتاد برای دستگاه های زیرمجموعه 

برنامه ریزی انجام شود.
سرپرست دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز بیان کرد: هم اکنون ستاد در حال 
برگزاری جلسات و برنامه ریزی در راستای تحقق شعار سال )مهار تورم و رشد 
تولید( و پیاده سازی قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز است، همچنین بر اساس ماده 
۱۲ قانون مبارزه با قاچاق کالا، دستگاه های عضو باید به صورت سالانه برنامه های 

خود را مشخص کنند.
موسی زاده با اشاره به وجود پنج اولویت راهبردی و ۱۵ محور اقدامِ ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز برای امسال، تصریح کرد: نخستین اولویت ستاد در خصوص 
ارتقای سهم تولید ملی در تأمین نیاز داخلی است. چنانچه نیاز های کشور را بتوان 

از طریق تولید داخلی برآورده کرد یا به صورت قانونی با سازوکار مشخص کالای 
موردنیاز به کشور وارد شود، قطعاً سهم قاچاق به میزان قابل توجهی کاهش پیدا 

می کند.
وی در خصوص نقش افزایش ســهم تولید ملی در کالا های قاچاق پذیر در 
پیشگیری از قاچاق کالا گفت: با استفاده از سازوکار مناسب، با کاهش هزینه های 
تولید داخلی و تسهیل صدور مجوز ها می توان نقش مؤثری در تأمین نیاز داخلی 

با تولید ملی ایفا کرد.
سرپرست دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز اظهار کرد: در ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، کارگروهی به نام حمایت از تولید و نظارت بر گردش کالا در سطح 
عرضه با ریاست معاون وزیر صمت وجود دارد که جلسات آن در ستاد به صورت 
مستمر در حال برگزاری است. برنامه های دستگاه های عضو ستاد نظیر سازمان 

غذا و دارو و وزارت صمت با جدیت دنبال می شود.
وی بیان کرد: برای کالا هایی نظیر محصولات کشاورزی، کالا های اساسی 
و اقلام دارویــی که میزان قاچاق پذیری بالایی دارند، باید به صورت ســالانه 
برنامه ریزی تولید و تجارت انجام شود. همچنین فرهنگ سازی، آگاهی بخشی 
حمایت از تولید ملی و حرکت به سمت تقویت برند های داخلی جزئی از محور های 

زیرمجموعه برنامه ارتقای سطح تولید ملی است.
 موسی زاده اولویت راهبردی دوم را تسهیل تجارت قانونی با اولویت تأمین به 
هنگام مواد اولیه خواند و گفــت: این برنامه را باید با همکاری میان گمرک و 

ســازمان توسعه تجارت پیش برد و بر اســاس آن می توان ورود کالا از طریق 
رویه های ملوانی، مرزنشینی، کوله بری و مسافری را ساماندهی کرد و از ظرفیت 

مناطق آزاد استفاده کرد.
سرپرست دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز با اشاره به شفاف سازی گردش کالا 
گفت: این مورد سومین اولویت راهبردی ستاد است که شامل چندین زیرمجموعه 
است که یکی از آنها موضوع شناسه گذاری و تشخیص کالای اصلی از قاچاق 

است.
وی بیان کرد: در ســال های گذشــته ضوابطی برای خرید، فروش، حمل و 
نگهداری ۹ گروه کالایی تحت عنوان تبصره ۴ ماده ۱۸ نوشته شده است. علاوه 
بر نظارت و پایش بر اجرای ضوابط آن باید اصلاحاتی در آن در راستای حمایت 

از تولید داخل صورت گیرد تا چنانچه وزارت صمت نیاز ببیند کالای جدیدی در 
آن اضافه شود. موسی زاده درباره نیاز جدی به ساماندهی نظام صنفی در فضای 
حقیقی و مجازی تصریح کرد: با همکاری اتاق اصناف ایران و وزارت صمت، باید 

در جهت بازنگری و اصلاح واحد های صنفی حرکت کرد.
سرپرست دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز با اعلام رصد و قطع جریان مالی 
قاچاق به عنوان چهارمین راهبرد ستاد بیان کرد: ارتقای سازوکار های مدیریت 
شفاف سازی منابع تخصیص و مصارف ارزی، از طریق نظارت بر معاملات در 

حوزه ارزی و فلزات گران بها صورت می گیرد.
وی ادامه داد: در آخرین اصلاح قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در سال گذشته، 
موضوع ارز به صورت جدی دیده شد؛ ایجاد شفاف سازی در حوزه ارزی با همراهی 
بیش از گذشته بانک مرکزی، قطعا در تحقق شعار سال کمک کننده خواهد بود. 
بهبود فرآیند ارتقای سازوکار های بازرگانی، اهمیت دادن به مسئله صادرات و رصد 

روند اجرا در سامانه های ارزی دیگر موارد مهم در این حوزه است.
 موسی زاده آخرین راهبرد ستاد را رصد، آسیب شناسی، تحلیل و هشدار خواند و 
گفت: متأسفانه به اقتصاد از جایی ضربه وارد می شود که از گذشته در آن حوزه 
رصد و آسیب شناســی لازم انجام نشده است و بعد از وقوع به دنبال راهکاری 
برای حل مســئله هستیم.وی بیان کرد: امســال قرار است با همکاری وزارت 
جهاد کشــاورزی و وزارت صمت نیاز های جامعه به درستی شناسایی شود تا با 
تصمیم گیری های لحظه ای، برای بازرگانان و فعالان تجاری مشکلی ایجاد نشود.

۵ اولویت راهبردی برای مبارزه با قاچاق کالا و ارز 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: 
هدایت نقدینگی ها به سمت زیرســاخت ها و تولید و سپردن 
تصدی گری امور اقتصادی به بخش خصوصی، عامل اصلی کنترل 

تورم است. 
»عزت الله اکبری تالارپشــتی« با اشاره به فرمایشات رهبر معظم انقلاب و 
نامگذاری امســال به »مهار تورم، رشد تولید«، افزود: اگر مسوولان امر بتوانند 
ثبات در اقتصاد، نــرخ ارز و ارزش پول ملی ایجاد کنند، در این صورت به طور 
قطع نوسانات غیرعادی در اقتصاد نخواهیم داشت. عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس با بیان اینکه مهار تورم و رشد تولید، دو مقوله وابسته به یکدیگر 
هســتند، افزود: کنترل تورم فرمول ســاده ای دارد و آن، هدایت نقدینگی به 
ســمت زیرساخت ها و تولید است.وی ادامه داد: در این راستا دولت باید دست از 
تصدی گری و دخالت در امور اقتصادی و رقیب شــدن برای بخش خصوصی 
بردارد و باید در هر بخشی بتوانیم سرمایه، توان و تفکر بخش خصوصی را به 
میدان بیاوریم و دولت فقط به هدایت، حمایت و نظارت بپردازد. اکبری تالارپشتی 
خاطرنشان کرد: سرمایه و بودجه بخش خصوصی برخلاف دولت محدود نیست 
و می داند که چگونه صنعت را راه اندازی کرده، زیرساخت ها را علم کند و بودجه 

و پول بیاورد.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: تحقق این مهم و کاهش 
تصدی گری های دولت، برنامه بسیار دقیق با راه حل های حرفه ای اجرایی نیاز دارد.
وی اضافه کرد: اگر بتوان ســرمایه بخش خصوصی را هدایت و مشوق های 
لازم را در ایــن زمینه ایجاد کرد، به طوری که فعالان این بخش ترجیح بدهند 
که ســرمایه های مالی و فکری خود را به زیرساخت ها، صنعت و معدن، تولید، 
کشاورزی، خدمات اساسی و غیره بیاورند، مشکلات اقتصادی کشور نیز به تدریج 

کاهش خواهد یافت.اکبری تالارپشتی با بیان اینکه میدان اجرا در دست دولت 
است، تاکید کرد: در صورتی که در حوزه اجرا ضرورت تصویب قانون و مقرراتی 
احساس می شود، مجریان باید درخواست کنند، در عین حال مجلس نیز از موضع 
نظارتی خود در حال پیشبرد امور است. این نماینده مجلس گفت: تیم اقتصادی 
دولت ســیزدهم در این زمینه اقدامات خوبی را آغاز کرده و انجام داده است، با 
این حال هنوز جای کار بیشــتری وجود دارد و باید بهتر و قوی تر عمل کرد.
وی اظهار داشت: خودروساز به دنبال ساخت و تولید خودرو است که قیمت تمام 
شده مشخصی دارد، همچنین سود معقولی نیز باید دریافت و در عین حال باید 
بتواند با محصولات خارجی نیز رقابت کنند؛ بر این اساس مسائل در این صنعت 
نباید خیلی پیچیده باشد.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه 
بی ثباتی ها سبب شده تا خودروسازان نیز نتوانند نقشه راه درستی برای خود تنظیم 
کنند، گفت: مسوولان باید فکری برای ایجاد ثبات در اقتصاد کنند که در این 

صورت به همه بخش ها از جمله خودروسازی تسری خواهد یافت.

وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه طبق قانون جهش تولید 
مســکن بانک ها باید ۲۰  درصد از تسهیلات خود را به بخش 
مسکن اختصاص دهند، گفت: بانک ها در این بخش عملکرد 

ضعیفی داشتند.
»مهرداد بذرپاش« در گفت وگویی با اشــاره به برگزاری جلسه شورای عالی 
مســکن افزود: تاکید رئیس جمهوری بر این است که همه بانک ها باید این 
۲۰ درصد خود را تخصیــص دهند، البته به جز بانک هایی که تراز آنها منفی 
است که این را نیز بانک مرکزی باید عنوان کند. وی با بیان اینکه مقرر شده تا 
روش های جایگزین برای تأمین مالی تعریف و دنبال شود، گفت: به همین منظور 
مقرر شد که کمیته مشترکی از وزیر اقتصاد و دارایی، رئیس کل بانک مرکزی، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه و وزیر راه و شهرسازی تشکیل تا روش های تأمین 

مالی جدید برای بخش مسکن طراحی و دنبال شود.
بذرپاش بیان داشت: همچنین مقرر شد که تیم های بازرسی مشترکی توسط 

وزارت راه و شهرسازی و وزارت کشور تشکیل و هر چه سریع تر به ۱۰ استانی 
که عملکرد و رتبه پایین تری در حوزه مســکن داشتند، اعزام شوند.وزیر راه و 
شهرسازی ادامه داد: با اعزام این تیم ها، چرایی این مسائل مشخص می شود و اگر 
قابل حل باشد نسبت به آن اقدام و در صورتی که به دلیل کم کاری بوده باید 
جبران شود.وی با اشاره به اینکه دولت باید مکانیزم های تنبیه و تشویق خوبی 
برای این مساله تعریف کند، اظهار داشت: موضوع بعدی درباره اسناد رسمی و 
عادی اســت که چه در بخش خرید و فروش و چه بخش رهن و اجاره، اسناد 
عادی مشکلات زیادی ایجاد کرده است و بسیاری از پرونده ها در حوزه قضائی 
به همین مهم بر می گردد که این رویه از سال های قبل بوده و رئیس جمهوری 

تاکید کرد که هر چه سریع تر به سمت اسناد رسمی برویم.
بذرپاش در ادامه به تأمین مصالح مورد نیاز بخش مسکن اشاره کرد و گفت: 
یکی از اصلی ترین مؤلفه های قیمت تمام شده مسکن به مصالح ساختمانی 
برمی گردد که به همین منظور وزیر صمت مأمور شد که در یک برنامه زمان بندی 
شده ساخت یک میلیون تن فولاد و سیمان مورد نیاز با بازار یک دوازدهم / یک 
دوازدهم را به وزارت راه و شهرسازی اعلام کند.وی افزود: ما نیز به انبوه سازان 
و پیمانکارانی که اقدام به ساخت مسکن می کنند فولاد و سیمان را تخصیص 

می دهیم تا بتوانند این کالاها را با برنامه ریزی بهتری تأمین کنند.
وزیر راه و شهرسازی در ادامه تاکید کرد: یکی دیگر از موضوعاتی که در جلسه 
شورای عالی مسکن مطرح شد درباره شهرهای ساحلی بود و به همین منظور 
مقرر شد تا جزئیات برنامه ۲۷ شهر ساحلی با محوریت سواحل جنوب اعلام و 

شهرهای جدید با رویکرد اقتصاد دریا محور در این مناطق اجرایی شود.
بذرپاش خاطرنشان کرد: مقرر شد جزئیات طرح توسط وزارت راه وشهرسازی 

آماده تا هر چه سریع تر نسبت به اجرایی شدن آن اقدام شود.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس تاکید کرد؛ وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

 لزوم هدایت نقدینگی ها به سمت تولید و زیرساخت ها 
برای مهار تورم

 عملکرد ضعیف بانک ها 
در تخصیص وام به مسکن

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
 بخش تعاون باید ۲۵ درصد
 اقتصاد کشور را تشکیل دهد

 وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه ترویج اقتصاد تعاونی یکی 
اهداف ما است، گفت: بخش تعاون باید ۲۵ درصد اقتصاد کشور را تشکیل 
دهد و سیاست های خروج از بنگاه داری و توسعه اقتصاد مقاومتی در این زمینه 

دنبال شود. 
سید صولت مرتضوی روز پنجشنبه در نشست شورای هماهنگی دستگاه های اجرایی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اینکه راهپیمایی روز قدس از اهمیت بالایی 
برخوردار است و هر کس به اندازه وسع خود باید در این راهپیمایی شرکت کند افزود: در بخش 
بیمه اجباری در اسفند ۱۴۰۱ نسبت به سال قبل رشد داشتیم و انتظار می رود در سال جاری شاهد 
رشد بیشتری در این زمینه باشیم.مرتضوی افزود: مهمترین آسیب های ما تصادفات رانندگی و 
حوزه حوادث کار است و در این راستا با آموزش و ارتقای سطح دانش مردمی می توان بخشی 
از این آسیب ها را کاهش داد.وی ادامه داد: در حوزه توان خواهان و معلولان هم همسو با اهداف 
عدالت بخش دولت مردمی پیش خواهیم رفت.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: خود 
را موظف به رفع موانع تولید و تسهیل راه اندازی کسب و کار مردم می دانیم و برای آن تلاش 
می کنیم.مرتضوی گفت: اگر مراکز آموزش فنی و حرفه ما آموزش صحیح بدهند با سرمایه ای 
متعارف می توان ابزار کار آموزش دیدگان را فراهم کرد.وی اظهار کرد: اقتصاد چین را اشتغال 
خانگی نجات داد، آموزش، تسهیلات و پرداخت تسهیلات خرد برای مشاغل خانگی می توانند 

کمک زیادی در زمینه اشتغال زایی کنند.

 هماهنگی همه دستگاه های اجرایی ضامن اجرای 
طرح مالیات بر سوداگری 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: با فراهم شدن 
زیرساخت های لازم برای اجرای طرح مالیات بر سوداگری از سوی دولت و 
مجلس، ضمن شفاف سازی معاملات، مانع هرگونه فرار مالیاتی شده و احراز 

هویت ها و رصد ها به طور کامل انجام می شود.
بهزاد رحیمی با تاکید به اینکه طرح مالیات بر سوداگری نیازمند بسط و توسعه سامانه هایی است 
تا رصد ها را احراز هویت ها را کامل کند، افزود: خوشبختانه اقدامات خوبی در بحث مربوط به 
مناقصه ها و مزایده ها انجام و مسائلی در این زمینه حل شده است، اما به نظر می رسد، سازمان 
امور مالیاتی و دیگر دستگاه های اجرایی در کشور در زمینه طرح مالیات بر سوداگری باید بیش 

از گذشته با یکدیگر هماهنگ تر باشند تا کارکرد شفافی در بحث مربوط به مالیات ارائه دهند.
این نماینده مجلس عنوان کرد که با بسترسازی و فراهم کردن زیرساخت های لازم، این طرح 
ضمانت اجرایی بیشتری خواهد داشت چرا که برخی از نابسامانی ها در بازار ها ناشی از سوداگری 
است. بنابراین، اجرای درســت این قانون به طور حتم بازدارندگی لازم را به همراه دارد.عضو 
کمیسیون صنایع و معادن بر جایگاه بازار سرمایه در بحث مولدسازی دارایی های دولت اشاره کرد 
و گفت: به طور قطع محور اصلی در بحث مربوط به مولدسازی دارایی می تواند بورس باشد منتها 
با ساز و کار های درست می توان به جایگاه مهم تری هم رسید.به گفته رحیمی؛ بورس با شفاف 
سازی، مولد سازی و قیمت های واقعی را انجام می دهد و کسانی که عرضه کننده دارایی هستند 

از طریق بورس بهتر می توانند کار های مربوط به واگذاری را انجام دهند.

مشکل نهاده های طیور حل شد 
مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی از حل مشکل نهاده های طیور به تازگی خبر 
داد و گفت: بخشی از افزایش قیمت گوشت مرغ در بازار به دلیل گران فروشی 

و بخشی مرتبط به هزینه های تمام شده تولید است. 
»محمدعلی کمالی« در خصوص وضعیت بازار مرغ و افزایش ناگهانی قیمت این محصول، افزود: 
پیش از این تولیدکنندگان و پرورش دهندگان صنعت طیور دچار مشکل در تامین نهاده ها بودند، 
زیرا در اسفندماه به دلیل مشکلات بازرگانان و دولت کشور با کمبود کنجاله سویا روبرو شده بود 
که اکنون این مشکل حل شده است.مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی تصریح کرد: اکنون افزایش 
قیمت گوشت مرغ در بازار بخشی گران فروشی و بخشی مرتبط به هزینه های تمام شده تولید است 
که گریزی از آن نیست، بنابراین قیمت فعلی هر کیلوگرم مرغ زنده درب واحدهای تولیدی بین ۴۸ 
تا ۵۰ هزار تومان است که باید گوشت مرغ با قیمت ۶۸ تا ۷۵ هزار تومان به دست مصرف کنندگان 
برسد.وی بر این باور است که قیمت گوشت مرغ با نرخ هایی بالاتر از ۷۵ هزار تومان گران فروشی 
است.کمالی گفت: سال گذشته با اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها، مدتی مرغداران از وسایل قبلی 
و امکانات قبلی خود استفاده می کردند، اما به دلیل عدم تراز عرضه و تقاضای گوشت مرغ، قیمت 
این محصول کمتر از قیمت مصوب در بازار عرضه می شد، یعنی طبق نرخ مصوب باید مرغ زنده 
حدود ۴۵ هزار تومان خریداری می شد، اما طی ماه های طولانی این محصول را ۳۲ هزار تومان 

خریداری می کردند که همین ضرر تولیدکنندگان را در پی داشت.
به گفته وی، صنعت مرغ گوشتی کشور ماهانه بیش از ۱۷۰۰ میلیارد تومان زیان داده اند که این 
مهم نیز در کاهش تولید اثرگذار بوده است، زیرا کاهش تولید مرغ با کاهش جوجه ریزی مرتبط 

است؛ بنابراین طی ماه های اخیر صنعت مرغ گوشتی با کاهش جوجه ریزی نیز روبرو شد.
بررسی های میدانی نشان می دهد که علی رغم وجود و عرضه کافی گوشت مرغ در بازار، قیمت 
هر کیلوگرم بین ۷۲ تا ۸۵ هزار تومان به فروش می رسد البته برخی واحدهای خرده فروشی نیز هر 
کیلوگرم مرغ را تحت عنوان مرغ زربال و ثمین با قیمت های بالاتر نیز عرضه می کنند که به گفته 
مسئولان امر گران فروشی است.سال گذشته هر کیلوگرم مرغ زنده درب واحدهای پرورشی ۴۵ 
هزار تومان و گوشت مرغ را ۶۳ هزار تومان برای مصرف کنندگان است البته هر کیلوگرم مرغ منجمد 

در بازار با قیمت ۴۵ هزار تومان به فروش می رسد.

اینفوگراف

نایب رئیس هیئت مدیره انجمــن تولید کنندگان و 
صادرکنندگان تجهیزات پزشکی گفت: قیمت تولید 
نهایی تجهیزات پزشکی ایرانی ۵۰ تا ۶۰ درصد نسبت 
به محصولات خارجی ارزان تر اســت و از نظر کیفیت 

می تواند با نشان های خارجی رقابت کند.
رضا کمپانی سعید با بیان اینکه صنعت تولیدات تجهیزات پزشکی 
ایرانی، صنعتی ۲۸ ساله است، گفت: تولید تجهیزات پزشکی قبل از 
پیروزی انقلاب در حد مبلمان های بیمارستانی و دستگاه های استریل 
بــود، اما بعد از پیروزی انقلاب و شــروع جنگ تحمیلی با توجه به 
محدودیتی که برای کشــومان به وجود آمد، صنعتگران کشورمان 

شروع به طراحی و ساخت دستگاه ها و تجیزات پزشکی کردند.
نایب رئیس هیئت مدیره انجمن تولید کنندگان و صادرکنندگان 

تجهیزات پزشکی با اشاره به اینکه هم اکنون ۶۰ درصد مراکز پزشکی 
کشورمان از تجهیزات پزشکی وارداتی بی نیاز هستند، خاطرنشان کرد: 
بیشتر تجهیزات پزشکی، به جز دستگاه های تصویربرداری سنگین ،  
در داخل تولید می شود که البته شرکت های ایرانی با کمک نخبگان 
و مهندسان ایرانی در حال کار در این زمینه هستند، که حتما موفق 

می شوند.
وی با اشــاره به واردات ۴۰ درصدی تجهیزات پزشــکی افزود: در 
بخش مصرفی های عمومی تجهیزات پزشکی در وضع خوبی هستیم، 
اما در بخش مصرفی های تخصصی عقب هستیم که با کمک معاونت 
علمی و فناوری، وزارت های بهداشت و صمت امکاناتی بوجود آمده تا 

بتوانیم این عقب ماندگی را نیز جبران کنیم.
رضا کمپانی ســعید تصریــح کرد: صادرات تجهیزات پزشــکی 

ایرانــی حدود ۲۵ تا ۳۰ میلیــون دلار بوده، که البته این عدد از نظر 
محدودیت های بین المللی خوب است، ولی جای کار بسیاری وجود 
دارد.نایب رئیس هیئت مدیره انجمن تولید کنندگان و صادرکنندگان 
تجهیزات پزشــکی درباره روش های صادراتی تجیزات پزشکی به 
کشور های مختلف گفت: در چند سال اخیر در کشور هایی از جمله 

عراق، ترکیه، مالزی، بلاروس و چک نمایندگان محلی ایجاد کردیم 
که با همکاری این نمایندگی ها، کالا را در آن کشــور ها به صورت 
محلی تولید  و با نشــان کشور میزبان وارد بازار می کنیم.وی افزود: 
هدفگذاری ما برای صادرات بیشتر، اســتفاده از این روش است تا 
محصول پایدار صادراتی داشته باشیم.رضا کمپانی سعید درباره مزیت 
محصولات ایرانی در مقایسه با محصولات خارجی گفت: به دلیل 
نیروی کار معتدل ایرانی، قیمت تولید نهایی تجهیزات پزشکی داخلی 
۵۰ تا ۶۰ درصد نســبت به محصولات خارجی ارزان تر است و این 
محصولات از نظر کیفیت می توانند با نشان های خارجی رقابت کنند.

وی افزود: با فرهنگ سازی در زمینه استفاده از تولیدات داخلی می 
توان برای توسعه تولید تجهیزات پزشکی و بی نیازی به محصولات 

خارجی کمک شایانی کرد.

 مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید گفت: ۱۰ هزار واحد مسکن مهر 
پردیس در اردیبهشت افتتاح و تحویل می شود. 

»علیرضا جعفری« درباره برنامه های آن شــرکت برای تکمیل و تحویل واحدهای باقیمانده 
مسکن مهر، افزود: شهرهای جدید در سال گذشته بیش از ۸۰ درصد تعهدات خود را در حوزه 
مســکن مهر، محقق کرد.وی ادامه داد: اکنون تکمیل ۱۰ هزار واحد در شــهر جدید پردیس 

 به شــکل کلید تحویل و کامل، انجام شــده است و در قرار اســت در اردیبهشت سال جاری
 افتتاح شود. 

معاون وزیر راه و شهرسازی اضافه کرد: حدود ۳۰ هزار واحد باقیمانده مسکن مهر با تحویل این 
۱۰ هزار واحد در شهر جدید پردیس در شهرهای جدید می ماند که عمده آنها و در حدود ۲۰ هزار 

واحد در شهر جدید پردیس در حال احداث است.

جعفری گفت: عملیات اجرای طرح های مسکن مهر پردیس در سال ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ آغاز شد و 
تلاش خواهیم کرد تا امسال این واحدها تکمیل و تحویل متقاضیان شود. 

وی ادامه داد: تامین منابع مالی ۲۰ هزار واحد مسکن مهر که از سال ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ عملیات 
اجرایی آنها آغاز شد موضوعی حائز اهمیت است. در تلاش هستیم با تامین این منابع بتوانیم روند 

تحویل واحدهای باقیمانده مسکن مهر را به اتمام برسانیم. 

صادرات حدود 30 میلیون دلاری محصولات و تجهیزات پزشکی

۱۰ هزار واحد مسکن مهر پردیس اردیبهشت تحویل می شود

سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت می گوید 
با بهبود روابط سیاسی میان ایران و عربستان سعودی، 
می توان چشم انداز جدیدی از روابط اقتصادی میان دو 

کشور را نیز متصور بود. 
ســید روح الله لطیفی اظهار کرد: بر خلاف ســابقه تجارت ایران با 
کشورهایی مانند امارات متحده عربی، ترکیه یا افغانستان که در چارچوب 
آن حتی با وجود برخی اختلافات سیاســی و مرزی، همواره تجارت 
مشترک میان دو طرف ادامه داشــته، در رابطه با عربستان سعودی 
شرایط همواره متفاوت است و این روابط سیاسی است که مقدمه روابط 
اقتصادی را فراهم می کند.وی با اشاره به توقف تجارت مشترک میان 
دو کشور در سال های گذشته، بیان کرد: وقتی روابط سیاسی قطع شد، 
عملا دو کشور دیگر رابطه اقتصادی مستقیمی نیز نداشتند اما از ماه های 
گذشته ما شاهد آن بودیم که با از سرگیری مذاکرات سیاسی، اقتصاد 
نیز بار دیگر فعال شد.سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت با 
اشاره به آمارهای گمرک از سال گذشته، تشریح کرد: از سه ماه گذشته 
تاکنون بیش از ۱۴ میلیون دلار تجارت فولاد میان دو کشور انجام شده 
بایــد به این نکته توجه کرد که تجارت های مرتبط با فولاد معمولًا 
بازارهای مستمر و ادامه دار را می طلبد و این موضوع نشان دهنده آن 
است که روابط تجاری دو کشور برای مباحثی مانند فولاد که به استمرار 

نیاز دارد مهیا شــده که این موضوع می تواند در آینده به توسعه روابط 
اقتصادی در ســایر سطوح نیز منجر شود.لطیفی ادامه داد: با توجه به 
شرایط آب و هوایی عربستان سعودی، مواد غذایی و تولیدات کشاورزی 
ایران در کنار فولاد یکی از اصلی ترین گزینه هایی است که می تواند به 
توسعه روابط اقتصادی دو کشور کمک کند. جدای از آن امکان ترانزیت 
مشترک کالا و دسترسی عربستان سعودی به کشورهای آسیای غربی 
از طریق ایران نیز موضوع دیگری است که در این حوزه اهمیت دارد.
به گفته وی، با فراهم شدن مقدمات ابتدایی همکاری های اقتصادی، 
می توان به گزینه هایی چون فعال کردن اتاق های بازرگانی مشترک و 

توسعه همکاری های اقتصادی در سایر سطوح نیز فکر کرد.

رییس سازمان امور مالیاتی در متنی اعلام کرد که در 
دوره تحولی نظام مالیاتی بیش از ۲میلیون مودی مالیاتی 
جدید، تحقق کامل درآمدهای پیش بینی شــده، رشد 

بیش از ۵۰درصد درآمدهای مالیاتی را شاهد بودیم.
به گزارش از شبکه اطلاع رسانی سازمان امور مالیاتی کشور، در متن 
نامــه داود منظور پس از قدردانی از خانواده بزرگ نظام مالیاتی آمده 
است: در مدت یک سال و نیم گذشته که در کنار هم دوره تحولی نظام 
مالیاتی را پی گرفتیم دستاوردهای بزرگ و افتخارآمیزی برای اقتصاد 
کشور به تأیید و گواه، کارشناسان، صاحب نظران و مسئولان کشور 
به منصه ظهور رسید بیش از ۲ میلیون مودی مالیاتی جدید، تحقق 

کامل درآمدهای پیش بینی شده، رشد بیش از ۵۰ درصد درآمدهای 
مالیاتی، مبارزه مداوم با فرار مالیاتی، کاهش فشار به بخش رسمی 
اقتصاد، تخصیص عوارض ارزش افزوده به مناطق کمتر توسعه یافته 

و … از آن جمله بوده است.
متن ادامه یافت: در عین حال بایــد اذعان کرد که همه اهداف و 
برنامه های مدنظر در این مدت اندک محقق نگشته است و نارسایی ها 
و خلاهایی بالاخص در حوزه معیشت همکاران همچنان باقی است 
اما جای تردیدی نیســت که کوشــش ها و تلاش ها با تمام توان و 

ظرفیت بوده و از هیچ اقدامی در جهت خدمت فرو گذار نشده است.
در متــن داود منظور آمده اســت: اینجانب در پایــان این دوره از 
خدمتگــذاری به مردم و کشــور ایران اســلامی از همه همکاران 
در خانواده بزرگ مالیاتی کشــور صمیمانه تشکر کرده و برای همه 
نارسایی ها و کاستی ها پوزش می طلبم و از همه مردم شریف و مودیان 
مالیاتی که صاحبان اصلی اقتصاد کشــور هستند طلب حلالیت و 
معرفت دارم و امیدوارم تلاش های مخلصانه، مرضی درگاه احدیت 

و مورد محبت و اقبال هموطنان باشد.
داود منظور با روی کارآمدن دولت سیزدهم به مدت یک سال و نیم 
رئیس سازمان امور مالیاتی کشور بود و اکنون به عنوان معاون رئیس 

جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه منصوب شد.

 از سرگیری روابط تجاری ایران و عربستان 
با تجارت فولاد

 تحول در نظام مالیاتی با رشد ۵۰ درصدی 
درآمدهای مالیاتی

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: معتقدیم باید به 
سرعت ثمره مصوبه مولدسازی دارایی های دولت و 
اجازه ای که رهبر معظم انقلاب در این زمینه صادر 

کردند را به کام مردم در استان ها بچشانیم.
»سید احســان خاندوزی« در جلســه مجازی با استانداران 
سراسر کشور که با حضور »حسین قربانزاده« رئیس سازمان 
خصوصی سازی و »علیرضا فخاری« استاندار تهران انجام شد، با 
اشاره به برخی اصلاحات و تغییرات انجام شده در آئین نامه هیأت 
اجرایی مولدسازی، افزود: این تغییرات به تصویب رؤسای هر سه 

قوه رسیده و ابلاغ شده است و حاوی نکات متمایزی نسبت به 
ویرایش نخست آئین نامه است.وی اظهار داشت: در خصوص 
چگونگی اجرا و پیاده ســازی این ابلاغیه در سال ۱۴۰۲ نیز 
اضافه بر خود آئین نامه، تجارب بسیار خوبی از برخی از استان ها 
کســب کردیم و در روزهای آغازین سال جدید اگر با تکیه بر 
این تجارب بتوانیم به یک مسیر کاری مشترک با استانداران 
برسیم، دستاورد خوبی به همراه خواهد داشت.وزیر اقتصاد در 
ادامه تاکید کرد: در مرحله وصول مستنداتی که از استان ها به 
دبیرخانه هیأت مولدسازی ارسال می شود، با سریع ترین زمان و 

پیگیری های ممکن را انجام خواهیم داد.خاندوزی در پایان یادآور 
شد: از استانداران می خواهیم که در رساندن مستندات به مرحله 
تأیید و تصویب در هیأت مولد سازی تسریع کنند و همان طور 
که اشاره شد هیچ محدودیتی در اجرای مصوبات وجود ندارد.
وی افزود: با حضور »داوود منظور« در سازمان برنامه و بودجه، 
نیز شاهد هماهنگی های بیشتری در این زمینه خواهیم بود و 
می توانیم به سرعت موافقت نامه های پروژه ها را اصلاح کنیم، 
به نحوی که اســتان ها بتوانند در سقف های بالاتری از منافع 

مولدسازی منتفع شوند.

وزیر اقتصاد مطرح کرد؛

 ثمرات مولدسازی باید با سرعت 
به کام مردم برسد 


